
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/4294.

Benyújtás dátuma: 2019-01-23 07:53

Parlex azonosító: CNHD2E6X0001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Dr. Vadai Ágnes (DK) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Gulyás Gergely, Miniszterelnökséget vezető 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Kinek a sugallatára adósították el magukat az 
önkormányzatok 2006 és 2010 között?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Dr. Orbán Balázs, a Miniszterelnökség államtitkára a K/4052., K/4053., K/4054., K/4055. számú
írásbeli választ igénylő kérdéseimre érdekes válaszokat adott:

„Az MSZP-SZDSZ kormányok politikájának eredményeként 2002 és 2010 között a teljes magyar
önkormányzati adósságállomány meghatszorozódott. Ezt a tetemes adósságot 2011-2014 között a
polgári  kormány  átvállalta  az  önkormányzatoktól,  és  ezzel  az  összes  magyar  önkormányzat
pénzügyi  helyzetét  stabilizálta.  A  Fidesz-KDNP  kormány  több  mint  1300  milliárd  forintnyi
adósságtól szabadított meg több mint 2000 magyar települést.”

A hvg.hu portálon található „Fideszes elszólás árulkodik az önkormányzati  eladósodásról” című
cikkben a lenti mondatok olvashatóak:

„A  Fidesz  fő  politikai  üzenete  ugyanakkor  már  2008-ra  az  lett,  hogy  a  pangó  országgal,  a
megszorító  Gyurcsány-kormánnyal  szemben  a  narancsmezes  önkormányzatok  saját  erőből
beindított fejlesztésekkel hidalják át a válságot, így a fideszes polgármesterek sorra jelentették be,
hogy  akár  kötvénykibocsátás  (vagyis  eladósodás)  árán  is  helyi  „növekedési  programokat”
indítanak be. Mint megírtuk, ez volt az úgynevezett „kaposvári minta”, Szita Károly városában a
válság  ellenére  is  a  beruházások  gyorsítását,  a  nagyvárások  számára  fő  saját  bevételi  forrást
jelentő iparűzési adó csökkentését jelentette be. A beruházások azonban sok helyen látványos, de
tényleges  gazdasági  hasznot  nem  hozó  presztízs-fejlesztéseket  jelentettek,  mint  a  belvárosok
felújítása, szökőkutak átadása.”



Szerintem legközelebb akkor  menjenek bele  ismét  ilyenbe,  ha a  válaszaik  után  nem kell  majd
kellemetlenül magyarázkodniuk.

Kérdezem Önt:

1. Kinek a sugallatára adósították el magukat az önkormányzatok 2006 és 2010 között? 

2. Tud számokat adni arról, hogy a fideszes vezetésű önkormányzatok adósságállománya mennyivel
nőtt 2006-2010 között? 

Budapest, 2019. január 23.
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